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Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 5. april 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 23 (ad L 150) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 23: 

Finder ministeren det i tråd med servicelovens intentioner og formålsparagraffer, at 
adskillige københavnske kateterbrugere har modtaget et standardbrev fra Køben-
havns Kommune uden en konkret og individuel vurdering? 

Svar: 

Om proceduren for skift af hjælpemidler som følge af indgåelse af nye leverandørafta-
ler henvises til min besvarelse af spørgsmål nr. 20 (ad L 150) dateret dags dato. 
 
Det vil altid bero på en konkret bedømmelse baseret på nøje produktkendskab, hvor-
vidt et nyt hjælpemiddel i forbindelse med leverandørskift, her et kateter, har nye eller 
ændrede funktioner i forhold til det hjælpemiddel, som en kommune tidligere har stillet 
til rådighed.  
 
En sådan bedømmelse har jeg som minister ingen forudsætninger for at foretage, og 
jeg kan derfor heller ikke udtale mig om, hvorvidt en af en kommune valgt frem-
gangsmåde i forhold til de berørte borgere ved indgåelse af nye leverandøraftaler er i 
overensstemmelse med intentionen med serviceloven.  
 
Det afgørende i forhold til intentionen med serviceloven er, at borgeren modtager den 
hjælp og støtte, der modsvarer hjælpebehovet. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
Mai Mercado 
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